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Saapuvilla olleet jäsenet
Martti Lundén, puheenjohtaja
Henna Kyhä, 1. varapuheenjohtaja, saapui 15:49, poistui 18:30
Raili Arola, varajäsen, saapui 16:41
Tarja Grönblom, varajäsen, poistui 16:04
Juha Joutsenlahti
Juha Kantola, poistui 17:11
Antti Karumäki
Neea Kähkönen
Julia Liljegren
Marianne Ostamo, saapui 16:04
Jani-Petteri Pajukoski
Etta Peltola, poistui 16:40
Leea Pennanen-Salli, varajäsen
Nelly Pitkänen
Rami Sillanpää, varajäsen, saapui 17:12
Matti Välimäki

Muut saapuvilla olleet
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, sihteeri
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala, esittelijä
Martti Kujanpää, controller, talousyksikkö
Petteri Lahti, yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
Ismo Läntinen
Tiina Rinne, poistui 18:50
Anni Saisto, saapui 16:46, poistui 17:34
Jyri Träskelin, yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö
Ritva Välimäki, yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö

Poissa
Arja Laulainen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja
Aino-Maija Luukkonen porluukkai, kaupunginjohtaja
Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö
Sonja Myllykoski
Ella-Mari Halminen

Allekirjoitukset

Martti Lundén
Puheenjohtaja

Johanna Jokelainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

10.06.2022 10.06.2022
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Nelly Pitkänen
 

Jani-Petteri Pajukoski
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 13.6.2022 alkaen.

Johanna Jokelainen
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§ 182
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 183
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Nelly Pitkänen ja Jani-Petteri Pajukoski.

Pöytäkirja tarkastetaan 10.6.2022.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Nelly Pitkänen ja Jani-Petteri Pajukoski.

Pöytäkirja tarkastetaan 10.6.2022.

_____________

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen sivistyslautakunta käsitteli Pori 
2030 -strategiaa sivistystoimialan näkökulmasta.

Merkitään, että Henna Kyhä saapui kokoukseen tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen 
kello 15.49.

Merkitään, että Marianne Ostamo saapui kokoukseen tämän asiakohdan käsittelyn 
jälkeen kello 16.04.

Merkitään, että Tarja Grönblom poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
jälkeen kello 16.04.

Merkitään, että Etta Peltola poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen 
kello 16.40.

Merkitään, että Raili Arola saapui kokoukseen tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen 
kello 16.41.

Merkitään, että seuraavaksi käsiteltiin asia § 191.
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§ 184
Sivistyslautakunnan kokoukset syksyllä 2022

PRIDno-2022-2589

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Sivistyslautakunnan kokoukset esitetään pidettäväksi parittomina viikkoina 
seuraavasti:
•    tiistai 16.8.2022 kello 16:30, varsinainen kokous
•    tiistai 30.8.2022 kello 16:30, varsinainen kokous
•    tiistai 13.9.2022 kello 16:30, valmisteleva kokous
•    tiistai 27.9.2022 kello 16:30, varsinainen kokous
•    tiistai 11.10.2022 kello 16:30, varsinainen kokous
•    tiistai 8.11.2022 kello 16:30, varsinainen kokous
•    tiistai 22.11.2022 kello 16:30, varsinainen kokous
•    tiistai 20.12. 2022 kello 16:30, varsinainen kokous.

Tarvittaessa valmisteleva kokous pidetään varsinaisena kokouksena.

Sivistyslautakunnan kokousten pöytäkirjat tarkastetaan kokousta seuraavan kolmen 
päivän kuluessa ja julkaistaan kaupungin verkkosivuilla viimeistään tarkastamista 
seuraavana arkipäivänä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää pitää kokoukset edellä esitetyn mukaisesti.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Talous- ja hallintoyksikkö, sivistyslautakunta
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§ 185
Sivistystoimialan toimintasäännön päivittäminen

PRIDno-2022-2592

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Voimassa oleva sivistystoimialan toimintasääntö
2 LUONNOS, Toimintasääntö päivitetty 8.6.2022 alkaen

Sivistystoimilautakunta on päätöksellään 7.12.2021 § 264 hyväksynyt viimeiset 
muutokset sivistystoimialan toimintasääntöön.

Sivistystoimiala on tämän jälkeen käynyt voimassa olevan toimintasäännön läpi ja 
valmistellut siihen nyt esitettävät päivitykset. Suurin osa päivityksistä johtuu 
sivistystoimialan yhteiset palvelut yksikön purkamisesta 1.6.2022 alkaen.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää hyväksyä liitteenä olevan luonnoksen sivistystoimialan 
toimintasäännöksi 8.6.2022 alkaen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Sivistystoimiala
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Sivistyslautakunta, § 131,26.04.2022
Sivistyslautakunta, § 186, 07.06.2022

§ 186
Sivistystoimialan talousraportti huhtikuu

PRIDno-2022-1929

Sivistyslautakunta, 26.04.2022, § 131

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistystoimiala, talousraportti
2 Sivistystoimiala, tavoitteiden ja toimenpiteiden toteutuminen

Sivistystoimialan toimintatuotot ovat kokonaisuudessaan toteutuneet talousarvioon 
nähden alkuvuoden osalta suunnitellusti, joskin viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden vähäisempinä. Tuottojen vähennys on ollut viime vuoteen verrattuna 3 %. 
Toimintatuottojen toteumaprosentti on 45,2 (46,0 v. 2021). Maksutuottojen osalta 
koronatilanne vaikutti alkuvuonna vielä pääsymaksujen kertymään, mutta tilanne on 
palautumassa nyt normalille tasolle. Tilojen käyttömaksut ovat toteutuneet 
suunnitellusti. Hankerahoja on tuloutunut viime vuoteen nähden 
vähemmän. Toimintatuottojen toteuma tulee vuoden mittaan merkittävästi 
tasoittumaan, ja niiden arvioidaan jäävän jonkin verran talousarviosta.

Toimintakulut ovat toteutuneet odotettua suurempina. Toteumaprosentti on 25,3 
(24,5  v. 2021). Kulujen kasvu viime vuoteen verrattuna on 4,4 %. Henkilöstökulut ova 
kasvaneet viime vuoden vastaavaan jankohtaan nähden 3,8 %. Koronatilanteen vuoksi 
ovat sairaslomat alkuvuonna lisääntyneet merkittävästi, ja sijaisia on jouduttu 
palkkaamaan sivistystoimialan yksiköihin. Varhaiskasvatuksen henkilöstömitoitusten 
tiukennukset ovat lisänneet varhaiskasvatuksen henkilöstökuluja. Koronan vuoksi 
myös lapsia on ollut paljon poissa hoidosta alkuvuoden aikana. Varhaiskasvatuksen 
toiminnan taloudellisessa ja tehokkaassa järjestämisessä on ollut edellä mainittujen 
syiden vuoksi vaikeuksia.  Viime vuonna voimassa ollut rekrytointikielto on poistunut 
ja tällä on ollut myös osittain vaikutusta henkilöstömenojen kasvuun. 
Lisäksi hankkeissa työskentelee enemmän henkilöitä kuin viime vuoden vastaavana 
ajankohtana. 

Palvelujen ostot ovat kasvaneet. Palvelusetelipäiväkodeissa on enemmän lapsia kuin 
viime vuoden vastaavana ajankohtana, mikä on kasvattanut palvelusetelikuluja. 
Työterveyshuollon menot ovat viime vuodesta edelleen kasvaneet. Myös ateria- ja 
siivouspalvelujen kustannukset ovat nousseet viime vuoteen verrattuna. 

Avustusten kasvu johtuu siitä, että liikunnan ja nuorisotoimen avustukset maksettiin 
aikaisemmin kuin viime vuonna. Kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien määrä on sen 
sijaan edelleen jonkin verran laskenut lasten määrän vähentyessä. 
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Aine- ja tarvikeostot ovat jonkin verran vähentyneet viime vuodesta. Tähän vaikuttaa 
osaltaan se, että oppimateriaalihankintoja toteutettiin viime vuonna aikaisemmin kuin 
tänä vuonna. Materiaalihankintojen osalta kustannusten kuukausivaihtelu voi olla 
merkittävää eri vuosina.

Muihin kuluihin on kirjattu saatavien poistoja viime vuotista aikaisemmin, mikä näkyy 
näiden menojen kasvuna. Kirjauksia on jouduttu aikaistamaan, koska taloushallinnon 
järjestelmät uusiutuvat toukokuun alussa. 

Toimintakate on ensimmäisen vuosineljänneksen osalta toteutunut 
talousarviomäärärahoihin nähden liian suurena. Toteumaprosentti on 23,0 (22,0 v. 
2021).  Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 6,3 %. Talousarvion 
laadinnan lähtökohta oli, että vuosi 2022 olisi jo normaalin toiminnan vuosi. Näin ei 
ole toistaiseksi ollut. Koronatilanne on vaikuttanut edelleen alkuvuonna ja kasvattanut 
erityisesti henkilöstön sairaspoissaoloja. Lisäksi Ukrainan tilanne tulee vaikuttamaan 
erityisesti opetuksen ja varhaiskasvatuksen palvelujen tarpeen kasvuun. Muutenkin 
palvelujen ja tarvikkeiden hinnat ovat nouseet, ja niillä on vaikutuksensa 
sivistystoimialan talouteen. Sivistystoimialan talousarvio oli jo lähtökohtaisesti tiukka 
vuodelle 2022. Edellä mainittujen syiden vuoksi, ja mikäli toimintakulujen kehitys 
jatkuu nykyisellään, sivistystoimialan määrärahat tulevat tämänhetkisen arvion 
mukaan ylittymään noin 1,2-1,3 miljoonaa euroa.

Talousraportti on esityslistan liitteenä. Henkilöstön osalta ajantasaisia 
tietoja ei ole vielä raportoitavissa maaliskuun osalta. Neljännesvuosiraportin 
yhteydessä raportoidaan myös talousarvion 2022  toimintakatteiltaan suurimpien 
prosessien toimenpiteiden toteutumisesta. Sivistystoimialan osalta edellä mainittuja 
prosesseja ovat perusopetus, lukiokoulutus sekä varhaiskasvatus. Raportti on 
esityslistan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta merkitsee sivistystoimialan neljännesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 186

Valmistelija / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistystoimiala, talousraportti huhtikuu
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Sivistystoimialan toimintatuotot ovat toteutuneet suunnitellusti. Toimintatuottojen 
toteumaprosentti on 51,2 (50,8 v. 2021). Tuottojen vähennys on ollut viime vuoteen 
verrattuna 0,4 %. Maksutuottojen osalta koronatilanne vaikutti alkuvuonna vielä 
pääsymaksujen kertymään, mutta tilanne on korjaantunut. Tilojen käyttömaksut ovat 
toteutuneet suunnitellusti. Hankerahoja on tuloutunut viime vuoteen nähden 
vähemmän. Toimintatuottojen kertymä tulee edelleen vuoden mittaan tasoittumaan, 
ja niiden arvioidaan toteutuvan lähes talousarvion mukaisesti. 

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarvioon verrattuna huomattavasti 
suurempina. Toteumaprosentti on 34,1 (32,8  v. 2021). Kulujen kasvu on ollut 5,1 
%. Henkilöstökulut ovat kasvaneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden 
3,5 %. Koronatilanteen vuoksi ovat sairaslomat alkuvuonna lisääntyneet merkittävästi, 
ja sijaisia on jouduttu palkkaamaan sivistystoimialan yksiköihin. Varhaiskasvatuksen 
henkilöstömitoitusten tiukennukset ovat lisänneet varhaiskasvatuksen 
henkilöstökuluja.  Myös koronatilanne on vaikuttanut toimintaan. Varhaiskasvatuksen 
toiminnan taloudellisessa ja tehokkaassa järjestämisessä on ollut edellä mainittujen 
syiden vuoksi edelleen vaikeuksia.  Opetusyksikössä uusia valmistavan opetuksen 
ryhmiä on perustettu. Viime vuonna voimassa ollut rekrytointikielto on poistunut, ja 
tällä on ollut myös osittain vaikutusta henkilöstömenojen kasvuun. Lisäksi hankkeissa 
työskentelee enemmän henkilöitä kuin viime vuonna vastaavana ajankohtana. 

Palvelujen ostot ovat kasvaneet. Palvelusetelipäiväkodeissa on enemmän lapsia, mikä 
on kasvattanut palvelusetelikuluja. Työterveyshuollon menot ovat viime vuoteen 
verrattuna edelleen kasvaneet.  

Avustusten kasvu johtuu siitä, että liikunnan ja nuorisotoimen avustukset maksettiin 
aikaisemmin kuin viime vuonna. Kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien määrä on sen 
sijaan edelleen hieman laskenut lasten määrän vähentyessä. 

Aine- ja tarvikeostot ovat jonkin verran vähentyneet viime vuodesta. 
Oppimateriaalihankintoja toteutettiin viime vuonna aikaisemmin. Suoja-asuja, 
kasvomaskeja ja puhdistustarvikkeita ei ole enää ostettu siinä määrin kuin 
alkuvuonna. Huhtikuun tarvikeostojen perusteella on kuitenkin odotettavissa, että 
hintojen nousu tulee kasvattamaan tarvikehankintojen kustannuksia loppuvuoden 
osalta.

Toimintakate on toteutunut talousarviomäärärahoihin nähden liian 
suurena. Toteumaprosentti on 32,2 (30,7 v. 2021). Toimintakate on kasvanut viime 
vuoteen verrattuna 6,2 %. Talousarvion laadinnan lähtökohta oli, että vuosi 2022 olisi 
jo normaalin toiminnan vuosi. Tämä ei ole toteutunut. Koronatilanne on vaikuttanut, 
ja se on näkynyt etenkin sairaslomasijaisten kustannusten kasvuna ja 
työterveyshuollon kustannuksissa. Lisäksi Ukrainan tilanne tulee vaikuttamaan 
erityisesti opetuksen palvelujen tarpeen kasvuun aiemmin arvioitua enemmän. Uusia 
valmistavan opetuksen ryhmiä joudutaan syksyllä perustamaan. Palvelujen ja 
tarvikkeiden hinnat ovat merkittävästi nousseet, ja niillä on kustannuksia lisäävä 
vaikutus sivistystoimialan talouteen. Vaikka toimintatuotot ovat toteutuneet 
suunnitellusti, toimintakulut ovat talousarvioon verrattuna kasvaneet liian nopeasti. 
Edellä mainittujen syiden vuoksi ja huhtikuun toteumat huomioon ottaen ennuste on, 
että sivistystoimialan talousarviomäärärahat tulevat ylittymään 2,1 miljoonaa euroa.  

Ehdotus
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Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta merkitsee huhtikuun talousraportin tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 187
Sivistystoimialan esittävän taiteen esitys- ja koulutustilan tarveselvitys

PRIDno-2022-2819

Valmistelija / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Oheismateriaali
1 Tarveselvitys, sivistystoimiala
Verkkojulkisuus rajoitettu,

Sivistystoimialan eri toimijoilla on yhteisiä tilatarpeita saavutettavalle esittävän taiteen 
esitys- ja koulutustoimintaan soveltuvalle monitoimitilalle. Aiemmin tässä käytössä on 
pitkään palvellut osoitteessa Rautatienpuistokatu 7 sijaitseva Valimo-rakennus. 
Rakennuksen käyttökunto on alhainen, eikä rakennus täytä tällä hetkellä Porin 
kaupungin terveysvalvonnan opetustiloille asettamia määräyksiä 
(terveydensuojelulaki). Valimorakennuksen omistaja Kiinteistö Oy Domus Arctopolis 
on ilmoittanut, ettei Valimorakennus ole tällä hetkellä soveltuva esitys-ja 
koulutustoimintaan. Tila ei ole nykyisessä kunnossaan sivistystoimialan toimijoiden 
käytettävissä. Tarveselvityksen eritellyt toiminnot ovat tällä hetkellä hajautettuna eri 
toimipisteisiin, eikä kaikelle toiminnalle ole olemassa lainkaan tarkoituksenmukaisia 
tiloja. Toimintojen ylläpitämiseksi joudutaan osittain hyödyntämään yksityisen 
sektorin omistamia tiloja, josta aiheutuu vuokrakustannuksia.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää hyväksyä laaditun tarveselvityksen ja lähettää sen 
eteenpäin teknisen lautakunnan hyväksyttäväksi sekä hankesuunnittelun 
käynnistämiseksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Eeva-Maija Talasma, Markku Ollilla, Mikko Viitala, Jenni Jakovaara



 Porin kaupunki Pöytäkirja 11/2022 13 ( )37
Sivistyslautakunta 07.06.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 40,28.02.2022
Sivistyslautakunta, § 188, 07.06.2022

§ 188
Sivistystoimialan lausunto valtuustoaloitteeseen Ahlaisten urheilukentän pururadan 
kunnostus sekä kuntoportaiden rakentaminen urheilukentälle, Heidi Sakari

PRIDno-2022-1128

Kaupunginvaltuusto, 28.02.2022, § 40

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 

Ahlaisten urheilukentän pururadan kunnostus sekä kuntoportaiden rakentaminen 
urheilukentälle. 

Ahlaisten urheilukenttä on tärkeä liikuntapaikka Ahlaslaisille. Urheilukenttää käyttävät 
ahkerasti Ahlaisten urheilijat, nuorisoseura, VPK sekä koululaiset ja muut kylän sekä 
lähialueiden asukkaat. Frisbeeradan seurauksena käyttäjät ovat lisääntyneet paljon. 
Ahlaisten pururata on vuosien saatossa rehevöitynyt sekä kuntopolun purut 
kadonneet. Pururadan kunnostus lisäisi käyttöä  ja palvelisi käyttötarkoitustaan 
paremmin.  

Urheilukentällä on myös Ahlaisten kylälle kulttuurillisesti merkittävä vaikutus, joka 
lisää joka kesäisen urheilutapahtuman muodossa, myös alueen elinvoimaa ja 
kiinnostavuutta.  Tästä syystä kuntoportaiden rakentaminen Ahlaisten urheilukentän 
läheisyyteen tukisi myös lähiliikuntapaikan käyttöä monipuolisesti ja lisäisi 
käyttöastetta entisestään. Portailla on myös terveyttä edistävää vaikutusta ja palvelisi 
reuna-alueen asukkaiden liikuntamahdollisuuksia paremmin. 
Kuntoporrastreenaaminen on sopiva liikkumisen muoto kaiken tasoisille liikkujille, 
eikä vaadi liikkujalta erityistä taitoa. 

Heidi Sakari  

Porin kaupunginvaltuutettu  

Perussuomalaiset" 

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 188

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
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petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Heidi Sakari on jättänyt KV 28.2.2022 § 40 Ahlaisten urheilukentän 
pururadan kunnostusta sekä kuntoportaiden rakentamista urheilukentälle koskevan 
valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.3.2022 § 
128 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.5.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Ahlaisten urheilukenttä on sekä alueen asukkaiden että alueella toimivien yhdistysten 
käytössä. Aloitteessa tuodaan tuodaan esille toimivan ja hoidetun liikuntaympäristön 
merkitystä alueen viihtyvyydelle ja alueen asukkaiden liikkumiselle.

Sivistystoimialan liikunta- ja nuorisoyksikkö tarkastelee liikuntapaikkaverkoston 
laajuutta ja hoitotasoa sekä arvioi liikuntapaikkaverkostoa ja uusien liikuntapaikkojen 
perustamista yhdessä teknisen toimialan edustajien kanssa. Liikuntapaikkaverkoston 
hoito ja ylläpito tapahtuu teknisen toimialan infrayksikön liikuntapaikat-
toimintayksiköstä käsin.

Aloitteessa esitetään Ahlaisten urheilukentän ympäristössä kulkevan pururadan 
kunnostusta. Kuntoratojen pintamateriaalina käytetään nykyisin purun tilalla 
kivituhkaa. Ahlaisten urheilukentän ympäristössä kulkevan kuntoreitin varrelle on 
toteutettu frisbeegolf-rata, jota on myös viime aikoina laajennettu. Frisbeegolf on 
kasvattanut viime vuosien aikana suosiotaan ja, kuten aloitteessakin todetaan, tämän 
myötä myös Ahlaisten urheilukentän alueen käyttö on lisääntynyt. Jotta kuntorata 
palvelee tarkoitustaan turvallisena liikkumisympäristönä ja houkuttelee alueen ihmisiä 
liikkumaan lenkkeilyn tai frisbeegolfin merkeissä, kuntoradan pinnan tulee olla 
hoidettu.

Aloitteessa esitetään myös kuntoportaiden toteuttamista Ahlaisten urheilukentän 
läheisyyteen. Kuntoportaat monipuolistavat alueen liikkumismahdollisuuksia ja 
saattavat houkutella liikkumaan myös henkilöitä, joita perinteinen lenkkeily ei 
innosta. Kuntoportaita on toteutettu toistaiseksi neljät Porin alueelle: Porin metsän 
Mestareiden portaat, Noormarkun Kirkkokallion portaat, Presidentinpuiston portaat 
sekä Kartanon kuntoreitin varrella olevat portaat. Lisäksi Yyterin dyynien 
näköalatasanteelle nousevat portaat toimivat myös kuntoportaina.

Kartanon porrashanke toteutettiin Rakkaudella porilaisille -hyvinvointirahan 
turvin talkootyönä alueen asukasyhdistyksen toimesta. Ahlaisten urheilukentän 
ympäristö on Kartanon kuntoradan alueen kanssa varsin samankaltainen. 
Porrashankkeita on viime vuosien aikana esitetty eri puolille Poria, mutta kaikki 
esitykset eivät ole edenneet toteutukseen. Erityisesti etäämmällä keskustasta olevia 
alueita koskevien hankkeiden kohdalla on alueen toimijoita kannustettu oman 
elinympäristönsä kehittämiseen, toteuttamalla kuntoporrashanke tai muu vastaava 
kolmannen sektorin hankkeena, hakemalla esimerkiksi Leader-rahoitusta. Alueen 
toimijoiden yhteinen hanke lisää alueen asukkaiden ja yhdistysten yhteisöllisyyttä. 
Ahlaisten urheilukentän alueen kuntoportaat soveltuvat sekä sijaintinsa että hankkeen 
kokoluokan puolesta toteutettavaksi Kartanon porrashankkeen tapaan kolmannen 
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sektorin hankkeena. Ahlaisten urheilukentällä sijaitsevan frisbeegolf-radan 
perustamisessa ja laajentamisessa on jo aiemmin hyödynnetty Leader-rahoitusta.

Mahdollinen kuntoporrashanke on syytä suunnitella niin, että urheilukentän ja 
kuntoradan alueella sekä  ympäristössä kulkevat frisbeegolf-väylät huomioidaan 
portaiden sijoittelussa. Kuntoportaiden vaatimaa maan pinnan muotoa ja 
korkeuseroa löytyy urheilukentän pohjoispäästä. Samalla alueella kulkee myös 
frisbeegolf-väyliä, joten sijainnin suunnittelussa on syytä kiinnittää erityistä huomiota 
käyttäjäturvallisuuteen.        

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Johanna Jokelainen
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§ 189
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen Kuntoportaat Ruosniemen 
hiihtokeskuksen läheisyyteen, Jani-Petteri Pajukoski ja Sonja Myllykoski

PRIDno-2022-1127

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutetut Jani-Petteri Pajukoski ja Sonja Myllykoski ovat jättäneet KV 28.2.2022 § 
39 kuntoportaiden rakentamista Ruosniemen hiihtokeskuksen läheisyyteen koskevan 
valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.3.2022 § 
128 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.5.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Ruosniemen hiihtokeskuksen alue ja sen ympäristö on porilaisten suosima 
liikkumisympäristö, minne tullaan liikkumaan lähialueen lisäksi myös laajemmin Porin 
seudulta. Laskettelukeskuksen lisäksi alueella sijaitsee jalkapallokenttä 
sekä kuntoreitti. Laskettelukeskukseen on kehitetty myös kesäajan toimintona 
puitteet alamäkipyöräilylle. 

Sivistystoimialan liikunta- ja nuorisoyksikkö tarkastelee liikuntapaikkaverkoston 
laajuutta ja hoitotasoa sekä arvioi liikuntapaikkaverkostoa ja uusien liikuntapaikkojen 
perustamista yhdessä teknisen toimialan edustajien kanssa. Liikuntapaikkaverkoston 
hoito ja ylläpito tapahtuu teknisen toimialan infrayksikön liikuntapaikat-
toimintayksiköstä käsin.

Ruosniemen hiihtokeskuksen alue oli yhtenä vaihtoehtona mahdollisten 
kuntoportaiden sijoituspaikaksi keväällä 2019. Myöhemmin samana keväänä 
Suomen jääkiekkomaajoukkue voitti miesten maailmanmestaruuden. Joukkueen 
porilaislähtöisten pelaajien huomioimiseksi päätettiin toteuttaa Mestareiden portaiksi 
nimetyt kuntoportaat Porin metsään. Joulukuussa 2019 valmistuneet kuntoportaat 
ovat osoittautuneet todella suosituiksi ja ne ovatkin vakiinnuttaneet asemansa Porin 
metsässä liikkuvien porilaisten kuntoilu- ja harjoituspaikkana. 

Kuntoportaita on toteutettu toistaiseksi neljät Porin alueelle. Porin metsän 
Mestareiden portaiden lisäksi lyhemmät portaat löytyvät Noormarkun Kirkkokalliolta, 
Presidentinpuistosta sekä Kartanon kuntoreitin varrelta. Lisäksi Yyterin dyynien 
näköalatasanteelle johtavat portaat toimivat myös kuntoportaina. 

Kuntoportaat monipuolistavat alueen liikkumismahdollisuuksia ja saattavat houkutella 
liikkumaan myös henkilöitä, joita perinteinen lenkkeily ei innosta. Ruosniemen 
hiihtokeskuksen alue tai sen ympäristö soveltuisi kuntoportaiden sijainniksi 
erinomaisesti, sillä alueen korkeuserot sekä maan pinnan muodot mahdollistavat 
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portaiden toteuttamisen. Ruosniemen hiihtokeskuksen ympäristö on myös 
perinteinen alue liikkumiseen ja ulkoiluun, mihin tullaan liikkumaan lähiseutua 
laajemmaltakin alueelta.  

Sivistyslautakunta yhtyy aloitteeseen ja kannattaa kuntoportaiden rakentamisen 
selvittämistä Ruosniemen hiihtokeskuksen alueelle tai sen ympäristöön ja 
kuntoporrashankkeen huomioimista tulevissa investointisuunnitelmissa.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Johanna Jokelainen



 Porin kaupunki Pöytäkirja 11/2022 18 ( )37
Sivistyslautakunta 07.06.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 59,11.04.2022
Sivistyslautakunta, § 190, 07.06.2022

§ 190
Valtuustoaloite Eurooppakorttelin p-talon pysäköintipaikkojen käyttö Porin lukion 
opiskelijoille, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

PRIDno-2022-1956

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 59

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

” Valtuustoaloite Eurooppakorttelin p-talon pysäköintipaikkojen käyttö Porin lukion 
opiskelijoille

Porin lukiossa on tulevina vuosina noin 1250 opiskelijaa ja ensi syksystä lähtien 
kaikkien sijoituspaikka on Tasavallankadulla sijaitseva PSYL:n kortteli. Yläkoulun 
poistuminen Tasavallankadulta aiheuttaa muutoksia niin sisätiloihin kuin sisäpihan 
parkkipaikkoihinkin. Jo nyt suuri ongelma on ollut sekä opettajien että opiskelijoiden 
parkkipaikkojen riittävyys. Pysäköintisuunnitelman ansiosta opettajien parkkeeraus 
onnistunee jatkossa koulun sisäpihalle, mutta opiskelijoiden parkkipaikat ovat 
jatkossa entistä enemmän vähissä, koska käyttäjämäärä lisääntyy huomattavasti. 
Lisäksi lähiparkkeja käyttävät myös mm. SAMK:n opiskelijat.

Ratkaisuksi ongelmaan ehdotan seuraavaa. Porin kaupungilla on käytössään 95 
parkkipaikkaa Eurooppakorttelissa, Porin lukion läheisyydessä. Parkkipaikkojen 
käyttöaste on tutkimusten mukaan ollut alhainen (0,24). Erään tutkimuksen aikaan 
parkissa oli 23 autoa 95 parkkipaikalla. Myös minun ja muutaman muun tarkkailijan 
tarkistaessa käyttöastetta, siellä oli paljon vapaita paikkoja. Tulevan suurlukion yksi 
ongelma liittyy siis opiskelijoiden parkkeeraamiseen. Koulun läheisyydessä 
parkkipaikat ovat vähissä. Mielestäni vähällä käytöllä olevaa p-talon parkkialuetta voisi 
käyttää lukion opiskelijoiden parkkipaikkana lukiolta erikseen anottavalla 
parkkiluvalla. Matalasta käyttöasteesta johtuen lukiolaisille voisi osoittaa 50-60 
parkkipaikkaa koulupäivän ajaksi ilman että se vaikuttaisi muiden käyttäjien 
parkkeeraamiseen ja kaupungin tuloihin.”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 190

Valmistelija / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi



 Porin kaupunki Pöytäkirja 11/2022 19 ( )37
Sivistyslautakunta 07.06.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Valtuutettu Jussi Ihamäki on jättänyt valtuustoaloitteen ”Eurooppakorttelin p-talon 
pysäköintipaikkojen käyttö Porin lukion opiskelijoille”. Kaupunginvaltuusto on 
lähettänyt asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus on 
päättänyt pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot 31.8.2022 mennessä.  Aloitteessa todetaan, että lukiokoulutuksen 
keskittyminen Tasavallankadulle niin sanottuun PSYL-kortteliin vaikuttaa etenkin 
opiskelijoiden pysäköintimahdollisuuksiin. Ratkaisuehdotuksena on, että Eurooppa-
korttelissa sijaitsevia, Porin kaupungin hallinnoimia pysäköintipaikkoja osoitettaisiin 
lukiolaisten käyttöön. Sivistyslautakunta antaa aloitteesta seuraavan lausunnon 
kaupunginhallitukselle: 

Sivistystoimiala on tietoinen PSYL-korttelin ja sen lähialueen (mm. Palmgren-
konservatorio, Cygnaeuksen koulu, SAMK, matkakeskus, Porin Steiner koulu, 
ruokapalvelukeskus) pysäköintiongelmista. Palveluverkkouudistuksiin liittyvissä 
palavereissa asiaa on nostettu esiin. Sivistyslautakunta on ottanut kantaa alueen 
liikennejärjestelyihin kokouksessaan 9.11.2021 § 235 antaessaan lausuntoa alueen 
asemakaavan muutoksesta.

Sivistystoimiala näkee koulujen ja oppilaitosten saavutettavuuden tärkeänä asiana 
sekä oppilaiden, opiskelijoiden, henkilökunnan kuin vierailijoidenkin osalta. Toimiala 
kannustaa kulkemaan lyhyet matkat ennen muuta kävellen tai pyöräillen ja pidemmät 
matkat avointa joukkoliikennettä hyödyntäen. Tällä on merkitystä sekä hyvinvoinnin 
että ympäristön kannalta. Porin lukio on sijaintinsa vuoksi helposti saavutettavissa 
joukkoliikennevälinein. Kansaneläkelaitoksen koulumatkatuki mahdollistaa edullisen 
kulkemisen yli seitsemän kilometrin päässä lukiosta asuville 
opiskelijoille.  Sivistystoimiala näkee tärkeänä, että joukkoliikenneviranomainen 
huomioi lukion ja alueen muiden oppilaitosten tarpeet reitti- ja 
aikataulusuunnitelmissaan.

Kaikissa tapauksissa kevyt- tai joukkoliikenne eivät ole mahdollisia, ja kouluun 
kuljetaan esimerkiksi henkilöautolla. Henkilökunnan tai opiskelijoiden tarvitsee 
harvemmin kesken työ- tai koulupäivän käyttää autoa, joten pysäköintimahdollisuus 
voi pääsääntöisesti sijaita myös hieman kauempana oppilaitoksesta. Sivistystoimialalla 
ei ole tietoa kaikista PSYL-korttelin ja sen lähialueen pysäköintipaikoista, niiden 
omistus- ja hallintasuhteista, maksuttomuudesta ja maksullisuudesta tai 
aikarajoituksista. Sivistystoimialan tiedon mukaan esimerkiksi junaradan ja valtatien 
välissä sijaitsevalla pysäköintialueella on vapaita, maksuttomia, aikarajoittamattomia 
pysäköintipaikkoja. Kävelymatka Porttaalitunnelin kautta lukiolle on noin 700 metriä. 
Sivistystoimiala toivoo tekniseltä toimialalta kokonaisnäkemystä asiasta, minkä 
perusteella opiskelijoille ja henkilökunnalle voidaan viestiä asiasta. Mikäli Eurooppa-
korttelissa on kaupungin hallinnoimia, vapaita pysäköintipaikkoja, sivistystoimiala 
viestii asiasta mielellään opiskelijoille ja henkilökunnalle.

Sivistystoimiala näkee ennen muuta kevyen- ja joukkoliikenteen kehittämisen 
tärkeinä, mutta kannattaa myös alueen pysäköintimahdollisuuksien kehittämistä. 
Keskustan alueella on monia oppilaitoksia. Pysäköintimahdollisuuksia tulee tarkastella 
kokonaisuutena, ei vain yhden oppilaitoksen opiskelijoihin kohdistettuna etuutena. 
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Parhaiten tarpeeseen vastaisi PSYL-korttelin ja sen lähialueen kokonaissuunnitelmaa, 
joka selkeyttäisi pysäköintiä ja lisäisi turvallisuutta esimerkiksi alakoululaisten 
saattoliikenteeseen.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta antaa kuvauksen mukaisen lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus/Johanna Jokelainen
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Sivistyslautakunta, § 178,24.05.2022
Sivistyslautakunta, § 191, 07.06.2022

§ 191
Kirjurin sulkakynä mustepullossa -veistoshanke

PRIDno-2022-2428

Sivistyslautakunta, 24.05.2022, § 178

Valmistelijat / lisätiedot:
Anni Saisto, Jyri Träskelin
anni.saisto@pori.fi, jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Porin kaupunginhallitus hyväksyi suunnittelukokouksessaan 3.1.2017 Lupaus ry:n 
Kirjurin sulkakynä mustepullossa -veistoshankkeen. Veistokselle hyväksyttiin 
sijoituspaikka Kirjurinluodon uimarannan läheisyydestä. Päätöksen mukaan teoksen 
jatkosuunnittelussa tulee huomioida sen valaistus, ja Lupaus ry:n tulee esittää 
hankkeen konkreettinen rahoitus. Tämän jälkeen kaupunginhallitus voi virallisesti 
päättää teoksen sijoituspaikasta ja perustusten kustantamisesta. Tuolloinen 
apulaiskaupunginjohtaja Kari Hannus antoi Lupaus ry:lle kahden vuoden määräajan 
rahoituksen keräämiseksi veistoshankkeelle sekä suunnitelmien tarkentamiseksi. 
Veistoshankkeen rahoitus kohtasi haasteita, ja sen toteutus viivästyi. Julkisen taiteen 
suunnittelutyöryhmä on käsitellyt hanketta kokouksissaan vuosina 2020 ja 2021.  Se 
pyysi lisäselvityksenä mittakaavaan tehtyä 3D-havainnekuvaa sekä lopullista 
toteutusta mahdollisimman tarkasti jäljittelevää pienoismallia. Lisäksi 11.6.2021 
järjestettiin tapaaminen, jossa Lupaus ry ja veistoksen suunnittelijat esittelivät 
hanketta kaupungin edustajille. 
 
Suunnitellun veistoksen kokonaiskorkeus on 7,2 metriä. Veistoksen pienoismalli 
koostuu taiteilijan muovaamasta mustepullosta, jonka mallina on toiminut 
Satakunnan Museon kokoelmiin kuuluva mustepullo. Sulkakynää pienoismallissa 
edustaa oikea hanhen sulka. Rakennesuunnittelija on laatinut suunnitelman sulan ja 
pullon valmistamiseksi. Mustepullo toteutettaisiin corten teräksestä, ja sulka 
teräsputkesta sekä teräksisistä hyötysäikeistä hitsaamalla. Saatujen aineistojen 
perusteella ei ole mahdollista muodostaa käsitystä siitä, miltä sulka näyttäisi 
teräksestä kolmiulotteiseksi muodoksi toteutettuna, ja kuka määrittelisi 
toteutusvaiheessa sulan veistoksellisen muodon.  
 
Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä totesi ongelmalliseksi sen, ettei mittakaavaan 
tehtyä havainnekuvaa ja taiteilijan valmistamaa pienoismallia veistoksesta ole 
saatavilla, varsinkin kun kyseessä on yli seitsenmetrinen ulkoveistos, joka sijoittuu 
keskeiselle paikalle kansalliseen kaupunkipuistoon. Veistoksen toteuttamiseksi kerätyt 
varat eivät riitä kattamaan sen kaikkia toteutuskuluja. Apulaiskaupunginjohtaja Kari 
Hannuksen antama kahden vuoden määräaika rahoituksen keräämiselle ja 
suunnitelmien tarkentamiselle on umpeutunut. Lisäksi kaupunginjohtajan päätöksellä 
päätettiin 24.9.2020 sijoittaa Jyrki Kankaan muistomerkki läheiselle Jyrki Kankaan 
aukiolle. Taiteilijoiden Pekka ja Teija Isorättyän toteuttamasta muistomerkistä Bass 
String Wings tulee noin seitsemän metriä korkea, jolloin Kirjurin sulkakynä 
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mustepullossa olisi samankokoinen veistoselementti jokirannan läheisyydessä. Näistä 
syistä johtuen julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä totesi, ettei hanketta voida 
suositella toteuttavaksi. 

Ehdotus
Esittelijä: Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö

Sivistyslautakunta toteaa Kirjurin sulkakynä mustepullossa -veistoshankkeen 
jatkosuunnittelulle ja rahoitukselle annetun määräajan umpeutuneen ja tästä johtuen 
ehdottaa kaupunginhallitukselle, että Porin kaupunki luopuu sitoumuksestaan 
hankkeeseen. 

Päätös
Esittelijä poisti asian listalta.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 191

Valmistelija / lisätiedot:
Jyri Träskelin, Anni Saisto, Anni Venäläinen
jyri.traskelin@pori.fi, anni.saisto@pori.fi, anni.venalainen@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö, vs. taidemuseon johtaja

Porin kaupunginhallitus hyväksyi suunnittelukokouksessaan 3.1.2017 Lupaus ry:n 
Kirjurin sulkakynä mustepullossa -veistoshankkeen. Veistokselle hyväksyttiin 
sijoituspaikka Kirjurinluodon uimarannan läheisyydestä. Päätöksen mukaan teoksen 
jatkosuunnittelussa tulee huomioida sen valaistus, ja Lupaus ry:n tulee esittää 
hankkeen konkreettinen rahoitus. Tämän jälkeen kaupunginhallitus voi virallisesti 
päättää teoksen sijoituspaikasta ja perustusten 
kustantamisesta. Apulaiskaupunginjohtaja Kari Hannus antoi Lupaus ry:lle kahden 
vuoden määräajan rahoituksen keräämiseksi veistoshankkeelle sekä suunnitelmien 
tarkentamiseksi.  

Veistoshankkeen rahoitus kohtasi haasteita, ja sen toteutus viivästyi. Julkisen taiteen 
suunnittelutyöryhmä on käsitellyt hanketta kokouksissaan vuosina 2020 ja 2021.  Se 
pyysi lisäselvityksenä mittakaavaan tehtyä 3D-havainnekuvaa sekä lopullista 
toteutusta mahdollisimman tarkasti jäljittelevää pienoismallia. Lisäksi 11.6.2021 
järjestettiin tapaaminen, jossa Lupaus ry ja veistoksen suunnittelijat esittelivät 
hanketta kaupungin edustajille. 

Suunnitellun veistoksen kokonaiskorkeus on 7,2 metriä. Veistoksen pienoismalli 
koostuu taiteilijan muovaamasta mustepullosta, jonka mallina on toiminut 
Satakunnan Museon kokoelmiin kuuluva mustepullo. Sulkakynää pienoismallissa 
edustaa oikea hanhen sulka. Rakennesuunnittelija on laatinut suunnitelman sulan ja 
pullon valmistamiseksi. Mustepullo toteutettaisiin corten-teräksestä, ja sulka 
teräsputkesta sekä teräksisistä hyötysäikeistä hitsaamalla. Saatujen aineistojen 
perusteella ei ole mahdollista muodostaa riittävää käsitystä siitä, miltä sulka ja 
mustepullo näyttäisivät teräksestä ja corten-teräksestä kolmiulotteiseksi muodoksi 
toteutettuna, ja kuka määrittelisi toteutusvaiheessa sulan ja mustepullon 
veistoksellisen muodon.  
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Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä totesi ongelmalliseksi sen, ettei mittakaavaan 
tehtyä havainnekuvaa ja taiteilijan valmistamaa pienoismallia veistoksesta ole 
saatavilla, varsinkin kun kyseessä on yli seitsenmetrinen ulkoveistos, joka sijoittuu 
keskeiselle paikalle kansalliseen kaupunkipuistoon. Hankesuunnitelmasta ei 
myöskään riittävällä tavalla käy ilmi, miten vastuut jakautuvat eri työvaiheissa teoksen 
suunnittelusta valmiin teoksen pystyttämiseen. Apulaiskaupunginjohtaja Kari 
Hannuksen antama kahden vuoden määräaika rahoituksen keräämiselle ja 
suunnitelmien tarkentamiselle on umpeutunut keväällä 2019, jolloin hankkeen 
toteuttamisen edellyttämää rahoitusta ei oltu kerätty tarpeeksi. Kevään 2022 aikana 
Lupaus ry on ilmoittanut saaneensa hankkeen rahoituksen kuntoon. Hankkeen 
alustava rahoitussuunnitelma on tehty vuonna 2017, eikä siinä ole huomioitu vuoden 
2022 kevääseen mennessä merkittävästi kasvaneita materiaali-, ym. kustannuksia.  

Mikäli hanke etenee toteutukseen, on varauduttava siihen, että mahdollisesti 
puuttuva rahoitus ja hankesuunnitelmaan mahdollisesti kätkeytyvät piilevät 
kustannukset, ennakoitua vaativammat työvaiheet tai viivästykset joudutaan 
kattamaan kaupungin määrärahoista. Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän tulee 
valvoa hankkeen toteutumista, kustannusten kehittymistä ja tuotantovaiheessa 
tehtyjen ratkaisujen vaikutusta lopulliseen teokseen. 

Hankkeelle lahjoittaneiden tahojen täytyy voida luottaa hankkeen toteutumiseen 
toteuttamispäätöksen jälkeen, riippumatta mahdollisesti ilmaantuvista 
ennakoimattomista kustannuksista ja haasteista. Ennen hankkeen toteuttamisen 
aloittamista tulee määritellä kaupungin ja Lupaus ry:n vastuut ja velvollisuudet 
hankkeessa erillisellä sopimuksella. 
 
Kaupunginjohtajan päätöksellä päätettiin 24.9.2020 sijoittaa Jyrki Kankaan 
muistomerkki läheiselle Jyrki Kankaan aukiolle. Taiteilijoiden Pekka ja Teija Isorättyän 
toteuttamasta muistomerkistä Bass String Wings tulee noin seitsemän metriä korkea, 
jolloin Kirjurin sulkakynä mustepullossa olisi samankokoinen veistoselementti 
jokirannan läheisyydessä.  
 
Em. syiden perusteella julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä suosittelee kaupungin 
luopumista sitoumuksistaan hankkeeseen. 
 
Mikäli sivistyslautakunta päättää evästää kaupunginhallitusta esittämään hankkeen 
suunnittelulle jatkoaikaa, Lupaus ry:ä tulee edellyttää toimittamaan kaikki pyydetyt 
tiedot julkisen taiteen suunnittelutyöryhmälle 30.9.2022 mennessä. Tuolloin julkisen 
taiteen suunnittelutyöryhmä arvioi hankkeen toteuttamisen mahdollisuutta uudelleen 
lokakuun 2022 aikana. Ennen hankkeen toteuttamisen hyväksymistä on määriteltävä 
kaupungin ja Lupaus ry:n vastuut ja velvollisuudet hankkeessa erillisellä sopimuksella. 
 
Mikäli hanke etenee toteutukseen tulee julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän valvoa 
hankkeen toteutumista, kustannusten kehittymistä ja tuotantovaiheessa tehtyjen 
ratkaisujen vaikutusta lopulliseen teokseen. Muuttuneen ympäristön vuoksi (Jyrki 
Kankaan muistomerkki) veistoshankkeelle tulee myös osoittaa uusi sijoituspaikka 
Kirjurinluodon alueelta. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
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Sivistyslautakunta päättää edellä mainituista syistä evästää kaupunginhallitusta 
luopumaan kaupungin sitoumuksista Kirjurin sulkakynä mustepullossa –
veistoshankkeessa.

Esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti:

”Sivistyslautakunta päättää evästää kaupunginhallitusta esittämään hankkeen 
suunnittelulle jatkoaikaa. Lupaus ry:tä tulee edellyttää toimittamaan kaikki pyydetyt 
tiedot julkisen taiteen suunnittelutyöryhmälle 31.12.2022 mennessä. Tuolloin julkisen 
taiteen suunnittelutyöryhmä arvioi hankkeen toteuttamisen mahdollisuutta 
uudelleen. Ennen hankkeen toteuttamisen hyväksymistä on määriteltävä kaupungin ja 
Lupaus ry:n vastuut ja velvollisuudet hankkeessa erillisellä sopimuksella. 

Mikäli hanke etenee toteutukseen, tulee julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän valvoa 
hankkeen toteutumista, kustannusten kehittymistä ja tuotantovaiheessa tehtyjen 
ratkaisujen vaikutusta lopulliseen teokseen.”

Kokouskäsittely
Merkitään, että intendentti Anni Saisto oli läsnä tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 16.46–17.34.

Merkitään, että Juha Kantola poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn aikana 
kello 17.11.

Merkitään, että Rami Sillanpää saapui kokoukseen tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 17.12.

Merkitään, että sivistyslautakunta piti kokoustauon kello 17.23.–17.32.

Esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti:

”Sivistyslautakunta päättää evästää kaupunginhallitusta esittämään hankkeen 
suunnittelulle jatkoaikaa. Lupaus ry:tä tulee edellyttää toimittamaan kaikki pyydetyt 
tiedot julkisen taiteen suunnittelutyöryhmälle 31.12.2022 mennessä. Tuolloin julkisen 
taiteen suunnittelutyöryhmä arvioi hankkeen toteuttamisen mahdollisuutta 
uudelleen. Ennen hankkeen toteuttamisen hyväksymistä on määriteltävä kaupungin ja 
Lupaus ry:n vastuut ja velvollisuudet hankkeessa erillisellä sopimuksella. 

Mikäli hanke etenee toteutukseen, tulee julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän valvoa 
hankkeen toteutumista, kustannusten kehittymistä ja tuotantovaiheessa tehtyjen 
ratkaisujen vaikutusta lopulliseen teokseen.”

Päätös
Muutettu päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

___________

Merkitään, että seuraavaksi käsiteltiin asiakohta § 184.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Lupaus ry:n pj Maren Jeskanen, Anni Venäläinen, Anni Saisto
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§ 192
Liikunnan ja nuorisotyön kehittämisavustus

PRIDno-2021-4436

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Liitteet
1 Liikunta- ja nuorisoyksikön avustusohjeet 2022

Sivistyslautakunta myönsi kokouksessaan 14.2.2022 § 37 ja § 38 yhteensä 479 736 
euroa liikunnan ja nuorisotyön toiminta-avustuksia porilaisille yhdistyksille. 
Avustuksiin varatusta määrärahasta sivistyslautakunta päätti jättää jakamatta 10 000 
euroa, jaettavaksi myöhemmin liikunnan ja nuorisotyön kehittämisavustuksena. 
Sivistyslautakunta päätti kokouksessaan 12.4.2022 § 84 jäljellä olevan liikunnan ja 
nuorisotyön kehittämisavustusmäärärahan jakamisesta porilaisten urheiluseurojen ja 
yhdistysten toteuttaman, turvapaikanhakijalapsille ja -nuorille kohdennetun 
harrastustoiminnan järjestämiseen. Sivistyslautakunta myönsi kokouksessaan 
24.5.2022 § 180 kolmelle yhdistykselle yhteensä 8 900 euroa. Jäljellä oleva määräraha 
päätettiin laittaa hakuun välittömästi uudelleen.

Loppuerä liikunnan ja nuorisotyön kehittämisavustuksesta oli haettavana ajalla 25.
-31.5.2022. Avustusta haettiin vapaamuotoisella hakemuksella, mistä tuli käydä ilmi 
suunnitelma toiminnan sisällöstä, aikatauluista ja kustannuksista. Hakemuksia saatiin 
määräajassa kaksi. 

Porin Kamppailu-urheilukeskukselle ei esitetä myönnettäväksi avustusta, sillä 
yhdistyksen hakemuksen perusteella kyseiset neljä turvapaikanhakijanuorta ovat jo 
mukana yhdistyksen toiminnassa. Hakemuksen perusteella avustus kohdentuisi 
neljän nuoren henkilökohtaisiin asuihin ja varusteisiin. Liikunnan ja nuorisotyön 
kehittämisavustus on kohdennettu hakuilmoituksen mukaan turvapaikanhakijalapsille 
ja nuorille järjestettävään toimintaan. Porin Kamppailu-urheilukeskusta evästetään 
hakemaan asu- ja varustehankintoihin kohdennettavaa avustusta Satakunnan 
Yhteisöt ry:n kumppaneineen perustamasta ja hallinnoimasta Lasten ja nuorten 
harrastusrahastosta (hakuaika käynnissä 30.6.2022 asti).    

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää, että 24.5.2022 jakamatta jäänyt 1 100 euron 
avustusmääräraha jaetaan porilaisten urheiluseurojen ja yhdistysten toteuttaman, 
turvapaikanhakijalapsille ja -nuorille kohdennetun harrastustoiminnan järjestämiseen 
edellä kuvatun mukaisesti liikunnan ja nuorisotyön kehittämisavustuksena seuraavasti:

Musan Salama ry Liikunta 1 100 €
Porin Kamppailu-urheilukeskus Liikunta 0 €
Yhteensä   1 100 €
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Sivistyslautakunta päättää, että Porin Kamppailu-urheilukeskukselle ei myönnetä 
liikunnan ja nuorisotyön kehittämisavustusta asian esittelyssä esiin tuoduin perustein.

Musan Salama ry voi käyttää osana avustusta turvapaikanhakijalapsille ja -nuorille 
järjestettävään toimintaan hakemuksessa erittelemiään tiloja veloituksetta 
hakemuksen mukaiseen toimintaan (kaksi viikkotuntia). Tilojen osalta käytännöistä on 
sovittava sivistystoimialan tilavarauksen kanssa. 

Turvapaikanhakijalapsille ja -nuorille kohdennetun harrastustoiminnan järjestämiseen 
myönnetyn liikunnan ja nuorisotyön kehittämisavustuksen käytöstä 
raportoidaan mahdollisimman pian toteutetun toiminnan päättymisen jälkeen, 
kuitenkin viimeistään 31.12.2022 mennessä. Lautakunta päättää edelleen, että 
liikunnan ja nuorisotyön kehittämisavustus laitetaan maksuun kunkin saajan kohdalta 
vasta, kun vuoden 2021 toiminta-avustuksen raportointi on tehty, mikäli hakija on 
saanut liikunnan tai nuorisotyön toiminta-avustusta vuonna 2021.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Avustusta hakeneet, Nanna Grönman, Erja-Liisa Salminen, tilavaraus
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§ 193
Varhaiskasvatuksen asiakastyytyväisyyskysely huhtikuu 2022

PRIDno-2022-2867

Valmistelija / lisätiedot:
Ritva Välimäki
ritva.valimaki@pori.fi
yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö

Liitteet
1 Pori_VaKa_Asiakas-2022_YHTEENVETO_avoimeton

Sivistystoimiala selvitti huhtikuussa 2022 huoltajien ja perheiden tyytyväisyyttä 
varhaiskasvatuksen ja esiopetuksen toimintaan. Kysely toteutettiin kaupungin 
varhaiskasvatuksessa ja palveluseteli päiväkodeissa sähköisen kyselyn avulla. Kyselyn 
tulokset valmistuivat toukokuussa. Vastaava tutkimus on toteutettu myös keväällä 
2018 ja 2020. Kyselyyn saatiin 729 vastausta, vastausprosentti oli 20%. Vanhemmat 
osallistuivat tällä kertaa aiempia kertoja aktiivisemmin kyselyyn. Tutkimuksen 
yhteenveto on liitteenä.

Tutkimuksen aihealueita olivat varhaiskasvatuspaikan hakeminen, varhaiskasvatus- tai 
esiopetuspaikassa aloittaminen, lapsen kasvatus ja huomioimen yksilönä, viestintä, 
lapsen varhaiskasvatus- ja esiopetussuunnitelmasta keskustelu sekä avoin 
varhaiskasvatus..

Kaikkiaan tulokset ovat hyvällä tasolla ja suurelta osin erinomaisella tasolla. 
Parhaimmat arvosanat annettiin tyytyväisyydelle saatuun paikkaan. Henkilökunnan ja 
lasten välinen vuorovaikutus ja Varhaiskasvatuksen toiminta-ajat vastaavat 
tarpeitamme saivat kiitettäviä arvosanoja. Myös Lapsen viihtyminen 
varhaiskasvatuksessa tai esiopetuksessa sekä Lasten turvallisuudesta ja 
hyvinvoinnista huolehtiminen saivat kiitettäviä arvosanoja. Yleinen arvosana 
toiminnalle asteikolla 1–5 oli 4,44

Hyvälle tasolle ylsi viimeisenä Asiakaspalvelu varhaiskasvatuspaikkaa hakiessanne, 
palveluohjaus . Tyydyttävälle tasolla jäivät vain Tiedonsaanti erilaisista 
varhaiskasvatuksen vaihtoehdoista ja Riittävä valinnanmahdollisuus 
varhaiskasvatuspaikkojen välillä.

Kyselystä on koostettu myös perusyksikkökohtaiset tulokset, jos vastaajia on ollut 
enemmän kuin viisi. Vanhemmilla oli mahdollisuus antaa myös sanallista palautetta.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Lautakunta merkitsee asiakastyytyväisyyskyselyn vastausten koosteen tietoonsa 
saatetuksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Henna Kyhä poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn aikana 
kello 18.30.
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Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 194
Pori Sinfoniettan syksyn 2022 lippujen hinnat ja kortit

PRIDno-2022-2884

Valmistelija / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Peruslippujen hinnat pysyvät syksyllä ennallaan ja ovat pääsääntöisesti (ilman 
toimituskuluja):
- 25 € normaali        
- 22 € Länsi-Suomen Osuuspankin omistajajäsenet         
- 19,50 € eläkeläiset ja työttömät                             
- 7 € opiskelijat ja lapset   
- 4 € opiskelijoiden konserttipäivänä ostaman lipun hinta. Opiskelijan tulee esittää 
opiskelijakortti.

Erilaisten yhteistyö- /erikoiskonserttien lippujen hinnat määritellään 
konserttikohtaisesti.
Lepakko-operetin (lokakuussa) lippujen hinnat päättää Sataooppera.

Pori Sinfoniettan lipunmyynnistä tehdään sopimus Ticketmaster Suomi kanssa 
Teknisen toimialan kautta. Lippujen hintaan lisätään Ticketmaster Suomen 
toimituskulu.

Toimituskulut tällä hetkellä:
lipun hinta 0-10 €, toimituskulu 1 €/lippu;
lipun hinta 10,01-20 €, toimituskulu 2,50 €/lippu;
lipun hinta 20,01-40€, toimituskulu 3 €/lippu.

Lippuja voi ostaa netistä www.ticketmaster.fi  ja Ticketmasterin lipunmyyntipisteistä, 
joita Porissa ovat tällä hetkellä Visit Pori Oy (Yrjönkatu 13), Mikkolan Prisma ja Länsi-
Porin Prisma.

Lippuja voi ostaa myös ePassilla niistä Ticketmasterin lipunmyyntipisteistä, joissa se 
käy maksuvälineenä (Porissa ainakin Visit Pori ja Mikkolan Prisma).

Promenadikeskuksessa ei ole lipunmyyntiä. Iltalipunmyyntiin tulisi löytää toimiva, 
kestävä ja asiakaslähtöisempi ratkaisu, nyt kun kadun toisella puolella 
Sokoksessakaan ei enää ole lipunmyyntipistettä.

Ryhmäalennusta Pori Sinfoniettan omiin konsertteihin annetaan 20-99 hengen 
ryhmille 15 % ja sitä suuremmille ryhmille 20 %. Ryhmävaraukset tehdään suoraan 
Pori Sinfoniettan toimistoon.

Pori Sinfoniettan kausikortti oikeuttaa vakipaikkaan Promenadisalissa 
kausikorttikonserteissa, joita syksyllä 2022 on yhdeksän. Näistä 
kausikorttikonserteista yksi on Keski-Porin kirkossa, jossa ei ole numeroituja paikkoja. 
Kirkkokonserteissa kausikorttilaisille varataan paikkoja kirkon etuosasta. Kausikortilla 
saa lähes 30% alennuksen (toimituskulun sisältävästä) yksittäislipun hinnasta.
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Lisäksi kausikortilla saa 15% alennuksen orkesterin järjestämiin 
kamarimusiikkikonsertteihin. Etuna ovat myös erilaiset VIP-tilaisuudet, 
taiteilijatapaamiset ja kausikorttikampanjat.

Konsertit on merkitty kausiesitteeseen kausikorttilogolla.

Yhdeksän konsertin kausikortin perushinta on 180 euroa ja eläkeläiset/ työttömät/ 
opiskelijat 145 euroa. Kausikortit varataan Pori Sinfoniettan toimistosta 
sinfonietta@pori.fi.

Kymppikortti oikeuttaa kymmeneen konserttikäyntiin ja on voimassa yhden vuoden 
ostopäivästä alkaen. Se ei sisällä vakipaikkaa. Paikkalipusta maksetaan edellä mainittu 
toimituskulu. Mikäli tilaa on, normaalitilanteessa kortilla pääsee myös ilman 
paikkalippua vapaana olevalle paikalle.

Kymppikorttien hinnat pysyvät samoina: perushinta 200 €, eläkeläiset/työttömät 160 
€, opiskelijat/lapset 60 €. Kymppikortti koskee pääsääntöisesti Pori Sinfoniettan omia, 
normaalihintaisia konsertteja. Konsertit on merkitty kausiesitteeseen 
kymppikorttilogolla.

Porin koululaiset pääsevät Pori Sinfoniettan järjestämiin konsertteihin veloituksetta 
opettajan johdolla ja ennakkoon sopien. Taiteen perusopetuksen musiikin yleisen 
oppimäärän mukaista opetusta antavien oppilaitosten, Palmgren-konservatorion, 
Pianokoulu Subiton ja Musiikkikoulu Musiikki-Huidan opiskelijat pääsevät 
kymppikorttilogolla merkittyihin konsertteihin maksutta

(Kultt. ltk. 30.9.2010, §201). Mahdolliset vammaisten ja seniorien tukihenkilöt pääsevät 
konsertteihin maksutta (Kultt.ltk 29.11.2006, §254). Myös sota- ja rintamaveteraanit, 
lotat ja sotainvalidit sekä heidän mahdolliset henkilökohtaiset avustajansa kuuluvat 
Pori Sinfoniettan maksuttomiin kävijöihin (Kultt. ltk. 25.10.2007, §199). Maksuton 
sisäänpääsy edellyttää kävijältä etuisuuden todentamista.

Intendentti voi kauden aikana tehdä harkintansa mukaan erilaisia tarjouskampanjoita 
tai kutsua sidosryhmiä veloituksetta konsertteihin.

Edelleen koronatilanteen aiheuttamien rajoitusten vuoksi maksuttoman 
konserttitoiminnan ja mahdollisten striimattujen konserttien tarve voi lisääntyä ja 
lippujen hintoihin saattaa olla tarvetta tehdä muutoksia nopeasti. Intendentti voi 
tehdä tarvittavia muutoksia tilanteen mukaan.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta hyväksyy esitetyn mukaan syyskauden lippujen, kausikorttien ja 
kymppikorttien hinnat sekä muut edellä mainitut käytännöt.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Pori Sinfonietta
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§ 195
Päiväkodin johtaja 1. sijoituspaikka päiväkoti Koivula

PRIDno-2022-2863

Valmistelija / lisätiedot:
Ritva Välimäki
ritva.valimaki@pori.fi
yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö

Liitteet
1 Hakijayhteenveto Päiväkodin_johtaja_(Päiväkoti_Koivula)_220601160857681.rtf
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)

Kaupunginhallitus valtuutti Sivistystoimialan kokouksessaan 16.5.2022 § 354 
aloittamaan täyttölupaprosessin päiväkodin johtajan viran, I sijoituspaikka Päiväkoti 
Koivula (PORI 03-88-1.6.22) täyttämiseksi 1.9.2022 lukien toistaiseksi voimassa olevana.

Täytettävä virka on julistettu haettavaksi Kuntarekry.fi ja mol.fi:ssä. Hakuaika virkaan 
oli 17.5.-1.6.2022. Kelpoisuusvaatimuksena oli varhaiskasvatuslaki §:t 31, 75. 
Määräaikaan mennessä tulleista hakemuksista on laadittu luettelo, joka on tämän 
pykälän liitteenä. Virkaa haki  5 hakijaa, joista kelpoisia oli 3. Kelpoiset hakijat on 
haastateltu aiemmin auki olleisiin virkoihin 7.4.2022.

 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää, että koulutuksen, työkokemuksen ja haastattelussa 
osoitetun soveltuvuuden perusteella  valitaan  kasvatustieteen maisteri Laura 
Haanpää Porin kaupungin toistaiseksi voimassa olevaan päiväkodin johtajan virkaan 
1.9.2022 lähtien. I sijoituspaikka on Päiväkoti Koivula.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Koivulan päiväkoti, Henkilöstöpalvelut/Eija Koskela, hakijat
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§ 196
Seudullisen varhaiskasvatuksen sopimuksen tarkistus

PRIDno-2022-2866

Valmistelija / lisätiedot:
Ritva Välimäki
ritva.valimaki@pori.fi
yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 17.11.2020 § 245 hyväksynyt seudullisen 
varhaiskasvatuksen sopimuksen. Sopimuksen ovat hyväksyneet Eurajoki, Harjavalta, 
Huittinen, Kokemäki, Merikarvia, Nakkila, Pomarkku ja Ulvila.

Sopimus koskee kunnallisia varhaiskasvatuspalveluita. Varhaiskasvatuspaikkaa  
haetaan lapsen kotikunnasta. Seudullinen varhaiskasvatuspäätös tehdään enintään 
toimintavuoden ajaksi (1.8.-31.7.) kerrallaan. Yksittäinen päätös perustuu kuntien 
väliseen sopimukseen paikan järjestämisestä. Mikään kunta ei ole velvoitettu 
järjestämään toiselle kunnalle palveluita sopimuksen perusteella.

Hoitopäivän hinnaksi on vuonna 2020 sovittu 60 € /päivä ja alle 3-vuotiaan osalta 105 €
/hoitopäivä. Erityisvarhaiskasvatusta tai vuorohoitoa tarvitsevien lapsikohtainen 
hoitopäivähinta on päätetty tapauskohtaisesti erikseen.

Sopimuksen Hintojen tarkastus -kohdassa on sovittu että hintojen tarkistus tehdään 
varhaiskasvatusmaksujen indeksitarkistus vuosina.  Varhaiskasvatusmaksuihin tulee 
indeksitarkastus 1.8.2022 alkaen.

Sopimuskuntien varhaiskasvatuksesta vastaavat viranhaltijat ovat päättäneet 
kokouksessaan 25.4.2022, että sopimuksen hinnat pidetään 1.8.2022 alkaen edelleen 
samoina kuin aiemmin.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta merkitsee asian tietoonsa saatetuksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 197
Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

Toimielimelle ovat saapuneet seuraavat viranhaltijapäätökset.

Kirjastopalvelujohtaja
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 3 Kirjastoauton reittiaikataulun vahvistaminen syksy 2022, 30.05.2022

Yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
§ 19 Meri-Porin uimahallin vuorot 1.9.2022-30.4.2023, 23.05.2022
§ 21 Aukioloajoista poikkeaminen 3.-5.6.2022, keskustan ja Meri-Porin uimahallit, 
26.05.2022
§ 22 Nuorisotalon vuorot 15.8.2022-26.5.2023, 30.05.2022
§ 23 Tekojääkaukalon vuorot 21.11.2022-5.3.2023, 31.05.2022
§ 24 Harjoitusjäähallin vuorot ja tapahtumat 1.9.2022-26.3.2023, 31.05.2022
§ 25 Noormarkun urheilutalon vuorot 5.9.2022-30.4.2023, 31.05.2022

Yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö
§ 9 Tutkimuslupa, lasten fyysisen aktiivisuuden lisääminen varhaiskasvatuksessa, 
24.05.2022

Yksikön päällikkö, yhteiset palvelut, sivistystoimiala
Henkilöstöpäätös:
§ 39 Sivutoimi-ilmoitus, 20.05.2022
§ 40 Sivutoimi-ilmoitus, 20.05.2022
§ 41 Sivutoimi-ilmoitus, 20.05.2022
§ 42 Sivutoimi-ilmoitus, 20.05.2022
§ 43 Sivutoimi-ilmoitus, 20.05.2022
§ 44 Sivutoimi-ilmoitus, 20.05.2022
§ 45 Sivutoimi-ilmoitus, 20.05.2022
§ 46 Oman auton käyttöoikeus, 31.05.2022

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Toimielin päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee päätökset tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 198
Salassa pidettävien asioiden esityslistalla käsiteltävät asiat

Toimielin käsittelee erillisellä salassa pidettävien asioiden esityslistalla seuraavat asiat:

Aluehallintoviraston lausunto- ja selvityspyyntö koskien kantelua (JulkL 24.1 §:n 
25 ja 32 kohdat)

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Toimielin päättää käsitellä erillisellä esityslistalla yllä mainitut asiat.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

___________

Merkitään, että Tiina Rinne poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen 
kello 18.50.
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Muutoksenhakukielto
§182, §183, §184, §186, §187, §188, §189, §190, §191, §193, §196, §197, §198

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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Oikaisuvaatimus
§185, §192, §194, §195

Oikaisuvaatimusohje
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei 
saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Oikaisuvaatimus on toimitettava Porin kaupungin kirjaamoon määräajan viimeisenä 
päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti päätöksen tehneelle toimielimelle tai 
viranhaltijapäätöksen osalta toimielimelle, jonka alaisuudessa viranhaltija toimii.

Kirjaamon yhteystiedot:
Postiosoite:                PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:              Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13
Sähköpostiosoite:      kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:            (02) 634 9417
Puhelinnumero:         (02) 623 4470
Vaihde                       (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai                 10 - 16
tiistai-torstai                8 - 16
perjantai                     8 - 15

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
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Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava:
•    päätös, johon haetaan oikaisua
•    miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
•    millä perusteella oikaisua vaaditaan.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. 

Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen oikaisuvaatimusohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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